



Inter-Parliamentary Union
For democracy. For everyone.

130
years of empowering parliamentarians

الجمعية العامة الـ 142 للاتحاد البرلماني الدولي

والاجتماعات ذات الصلة

جنيف

20-16 نيسان/أبريل 2020

FYP/142/A.1

14 كانون الأول/ديسمبر 2019

جدول الأعمال الأولي لمنتدى البرلمانين الشباب

الجمعة، 17 نيسان/أبريل 2020، من الساعة 14:30 حتى الساعة 18:30

قاعة رقم 3 وقاعة رقم 4، الطابق الأرضي، مركز جنيف الدولي للمؤتمرات

1. إقرار جدول الأعمال

2. الكلمات الافتتاحية

3. التحديثات على صعيد الدولة بشأن مشاركة الشباب:

سَيُنَاقَشُ المنتدى التطورات الأخيرة حول مشاركة الشباب على الصعيد العالمي وصعيد الدولة. وسوف يتم النظر في النجاحات، والتحديات الراهنة، واستخلاص النتائج وتقديم التوصيات.

4. تحديث ومناقشة خطة عمل المنتدى وأنشطته (2019-2020)

سيناقش المنتدى أنشطة الاتحاد البرلماني الدولي منذ تشرين الأول/أكتوبر 2019 لدعم مشاركة الشباب، بما في ذلك التحضيرات للتقرير المقبل لمشاركة الشباب في البرلمانات الوطنية، وأنشطة بناء القدرات الوطنية للبرلمانين الشباب ومبادرات أخرى. سيناقش المنتدى أيضاً الأنشطة المخطط لها في العام 2020، بما فيها المؤتمر العالمي السابع للبرلمانين الشباب، والمتوقع أن ينعقد في جورجيا في أواخر ربيع 2020.



5. المساهمة في أعمال الجمعية العامة الـ142:

سيناقش أعضاء المنتدى موضوع المناقشة العامة للجمعية العامة الـ142. ستكون هذه فرصة للمنتدى لتبادل وجهات النظر وتوفير منظور للشباب حول الموضوع. كما سيكون بمثابة فرصة للإبلاغ عن مساهمات النواب الشباب الراغبين في إلقاء بيان خلال الجزء الخاص من المناقشة العامة المخصص للبرلمانيين الشباب. سيقوم أعضاء المنتدى أيضاً بتقييم مدى ضم منظور الشباب في مشاريع القرارات للنظر فيها في الجمعية العامة الـ142 وخاصةً:

● الاستراتيجيات البرلمانية لتعزيز السلم والأمن لمواجهة التهديدات والنزاعات الناتجة عن الكوارث المتعلقة بالمناخ وآثارها

● تطبيق نظم الرقمنة والاقتصاد الدائري لتحقيق أهداف التنمية المستدامة، لا سيما الاستهلاك والإنتاج المسؤولين

ولإثراء النقاشات، ستتم دعوة المقررين المعينين من قبل المنتدى لتقديم تقارير الاستعراض العامة عن الشباب حول مشاريع القرارات المعنية من أجل تقديم تقاريرهم.

6. المساهمة في عمل المؤتمر العالمي الخامس لرؤساء البرلمانات:

سينعقد المؤتمر العالمي الخامس لرؤساء البرلمانات من 19 لغاية 21 آب/أغسطس 2020، في فيينا، النمسا. ينعقد المؤتمر كل خمس سنوات، ويُنظم بالتعاون الوثيق مع الأمم المتحدة لجمع رؤساء برلمانات العالم – بمن فيهم رؤساء البرلمانات الشباب – من أجل توفير بُعد برلماني للمسائل الرئيسية ذات الأهمية العالمية، مثل أهداف التنمية المستدامة، وتغير المناخ، والمساواة الجندرية، وتمكين الشباب. سيتيح المؤتمر الفرصة لحشد رؤساء البرلمانات للعمل من أجل تمكين الشباب.

وستفسح مناقشة المنتدى المجال للبرلمانيين الشباب لتقديم التوجيهات حول أفضل السبل لوضع منظور الشباب في إجراءات المؤتمر ونتائجه، وكذلك، لتحديد الأولويات للعمل العالمي. تتوفر معلومات إضافية للمؤتمر على الموقع الإلكتروني التالي: www.ipu.org/event/fifth-world-conference-speakers-parliament.



7. التحضيرات للجمعية العامة الـ143 (تشرين الأول/أكتوبر 2020):

سيناقش المنتدى موضوع القرار الذي ستعده اللجنة الدائمة للديمقراطية وحقوق الإنسان للاتحاد البرلماني الدولي في الجمعية العامة الـ143: التشريعات في جميع أنحاء العالم لمكافحة الاستغلال الجنسي للأطفال على الإنترنت. وفقاً للقاعدة 6، الفقرة 1، سيعين المنتدى مقررًا لإعداد تقرير عام حول الشباب يتعلق بالموضوع المذكور أعلاه.

وبما أن هذا النقاش سيتيح الفرصة الرئيسية أمام البرلمانيين الشباب لإثراء التقرير العام حول الشباب، إن المشاركين مدعوون إلى الحضور مستعدين للمساهمة بتقديم وجهات نظرهم، وتقديم التوصيات من منظور الشباب بشأن هذا الموضوع.

8. ما يستجد من أعمال





142nd IPU ASSEMBLY AND RELATED MEETINGS

Geneva, 16–20 April 2020

FYP/142/A.1
14 December 2019

Provisional Agenda of the Forum of Young Parliamentarians

Friday, 17 April 2020, 2.30–6.30 p.m.
Rooms 3 & 4, level 0, CICG

- 1. Adoption of the agenda**
- 2. Welcome remarks**
- 3. Country updates on youth participation**

The Forum will discuss recent developments in youth participation at the global and country levels. The young parliamentarians will reflect on successes and current challenges, draw conclusions and make recommendations.
- 4. Update and discussion on the Forum's work plan and activities (2019–2020)**

The Forum will discuss IPU activities since October 2019 in support of youth participation, including the preparation of the upcoming report *Youth participation in national parliaments*, national capacity-building activities for young MPs, and other initiatives. The Forum will also discuss activities planned for 2020, including the Seventh Global Conference of Young Parliamentarians, expected to take place in Georgia in late spring 2020.
- 5. Contribution to the work of the 142nd Assembly**

Members of the Forum will discuss the theme of the General Debate of the 142nd Assembly. This will be an opportunity for the Forum to exchange views and provide a youth perspective on the theme. It will also serve as an opportunity to inform the contributions of young MPs wishing to deliver a statement during the special segment of the General Debate dedicated to young MPs.

Members of the Forum will also take stock of the extent to which the youth perspective was included in the draft resolutions under consideration at the 142nd Assembly, namely:

 - *Parliamentary strategies to strengthen peace and security against threats and conflicts resulting from climate-related disasters and their consequences; and*
 - *Mainstreaming digitalization and the circular economy to achieve the SDGs, particularly responsible consumption and production.*

To inform the discussions, the Rapporteurs appointed by the Forum to provide youth overview reports on the respective draft resolutions will be invited to present their reports.

6. Contribution to the work of the Fifth World Conference of Speakers of Parliament

The Fifth World Conference of Speakers of Parliament will take place from 19 to 21 August 2020 in Vienna, Austria. Taking place every five years, the Conference is organized in close cooperation with the United Nations to convene the world's Speakers of parliaments - including young Speakers – to provide a parliamentary dimension to key issues of global importance, such as the Sustainable Development Goals, climate change, gender equality and youth empowerment. The Conference will be an opportunity to mobilize Speakers of parliament to act for youth empowerment.

The Forum's discussion will create a space for young MPs to provide guidance on how best to bring the youth perspective to the proceedings and outcomes of the Conference, as well as to identify priorities for global action. More information on the Conference can be found at www.ipu.org/event/fifth-world-conference-speakers-parliament.

7. Preparations for the 143rd Assembly (October 2020)

The Forum will discuss the subject of the resolution to be prepared by the IPU Standing Committee on Democracy and Human Rights at the 143rd Assembly: *Legislation worldwide to combat online sexual child exploitation*. In accordance with its Rule 6.1, the Forum will appoint a Rapporteur to prepare a youth overview report on the abovementioned subject.

As this discussion will be the main opportunity for young MPs to inform the youth overview report, participants are invited to come prepared to contribute their perspectives and provide recommendations from a youth perspective on the topic.

8. Any other business